
Protokół nr 64/24 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Gorzyce  

w dniu 22.02.2024 r. 

 

Data posiedzenia: 22.02.2024 r. 

Miejsce posiedzenia: Gminne Centrum Kultury w Gorzycach 

Obecni: wg załączonej listy obecności (załącznik nr 1 a-b) 

Stwierdzenie prawomocności: wymagane quorum. 

Nieobecni radni: Dominika Styrnol, Michał Menżyk 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gorzyce na lata 2024-2030. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Gorzyce na 2024 rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zwolnień w podatku od 

nieruchomości w ramach pomocy de minimis dla przedsiębiorców 

realizujących nowe inwestycje na terenie Gminy Gorzyce. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

LX/543/23 Rady Gminy Gorzyce z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok oraz 

zasad poboru tego podatku od osób fizycznych. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu 

umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych 

mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Gorzyce lub 

jej jednostkom organizacyjnym. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr 

IX/101/03 Rady Gminy Gorzyce z dnia 27 listopada 2003 r. w sprawie 



upoważnienia Wójta Gminy Gorzyce do ustalenia wysokości cen i opłat za 

usługi komunalne świadczone na cmentarzu komunalnym w Rogowie. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy 

Gorzyce do ustalenia wysokości cen i opłat za usługi komunalne o 

charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów i 

urządzeń użyteczności publicznej Gminy Gorzyce. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr 

XIII/85/07 Rady Gminy Gorzyce z dnia 22 listopada 2007 r. w sprawie 

upoważnienia Wójta Gminy Gorzyce do ustalenia wysokości cen i opłat za 

korzystanie z obiektu i urządzeń użyteczności publicznej krytej pływalni 

Gminnego Ośrodka Turystyki, Sportu i Rekreacji "NAUTICA" w Gorzycach. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu 

osłonowego Gminy Gorzyce "Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2024. 

13. Rozpatrzenie petycji z dnia 29.12.2023 r. o utworzenie Młodzieżowej 

Rady Gminy. 

14. Wnioski i zapytania. 

15. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1 

W dniu 22.02.2024 r. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja 

otworzył wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Gorzyce. Powitał 

wszystkich obecnych, m.in.:  

Wójta Gminy Daniela Jakubczyka, Z-cę Wójta Daniela Kurasza, Skarbnik 

Gminy Renatę Seman, radnych, sołtysów oraz pracowników Urzędu Gminy 

Gorzyce.  

 

Ad 2 

Radny Michał Menżyk zawnioskował o zamianę pkt 10 i pkt 11 miejscami, 

tak by projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XIII/85/07 Rady 

Gminy Gorzyce z dnia 22 listopada 2007 r. w sprawie upoważnienia Wójta 

Gminy Gorzyce do ustalenia wysokości cen i opłat za korzystanie z obiektu 

i urządzeń użyteczności publicznej krytej pływalni Gminnego Ośrodka 



Turystyki, Sportu i Rekreacji "NAUTICA" w Gorzycach, opiniowany był 

przed projektem uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Gorzyce 

do ustalenia wysokości cen i opłat za usługi komunalne o charakterze 

użyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej Gminy Gorzyce. 

Porządek obrad, uwzględniający powyższą zmianę, przyjęty został 

jednogłośnie. 

 

Ad 3 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja poinformował, iż 

wyłożony został protokół z ostatniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Gminy Gorzyce, do którego można zgłaszać uwagi i poprawki do końca 

dzisiejszego posiedzenia. W przypadku zgłoszenia uwag zostaną one 

rozpatrzone przez Radę Gminy, w przypadku ich braku protokół przyjęty 

zostanie w proponowanym brzmieniu. 

 

Ad 4 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Skarbnik Gminy Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do 

projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gorzyce na lata 2024-2030 (zał. nr 2) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do 

wydania opinii. 

Komisja Skarg za      6 przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja Rodziny za      7 przeciw……....  wstrzymał ……… 

Komisja rewizyjna za      6 przeciw .......... wstrzymał ……... 

Komisja oświaty za      5 przeciw ………   wstrzymał ……... 

Komisja budżetu za      7 przeciw ………  wstrzymał .......... 

 

Ad 5 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Skarbnik Gminy Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do 



projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Gorzyce 

na 2024 rok  (zał. nr 3) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Piotr Zimny odniósł się do zwiększenia planu wydatków o kwotę 

33.210 zł na remont kosza ratowniczego drabiny na samochodzie 

strażackim. Czy to była wada ukryta już przy zakupie drabiny, czy też kosz 

został uszkodzony podczas akcji przeprowadzonej w naszej gminie.  

- Pan Wójt odpowiedział, że rozezna ten temat do najbliższej sesji rady 

gminy i udzieli odpowiedzi radnemu.  

- radny Piotr Zimny zapytał też o zwiększenie planu wydatków w dziale 

„Administracja publiczna” o kwotę 30 000 zł z przeznaczeniem na zakup 

centrali telefonicznej dla Urzędu Gminy w Gorzycach. 

- Pani Sekretarz Maria Władarz wyjaśniła, że planuje się wymianę centrali 

telefonicznej w Urzędzie Gminy w Gorzycach ponieważ obecna jest już 

bardzo stara i nie spełnia wymagań niezbędnych do prawidłowego 

funkcjonowania urzędu. W starej centrali wyczerpany został  limit 

numerów wewnętrznych, co znacznie utrudnia pracę urzędników, a 

ponadto nie ma możliwości nagrywania rozmów. Najprawdopodobniej po 

wymianie centrali telefonicznej wprowadzimy nagrywanie, ponieważ coraz 

częściej urzędnicy spotykają się z bardzo dużą agresją słowną ze strony 

klientów – dodała. 

- radna Teresa Władarz wyraziła zainteresowanie zwiększeniem planu 

wydatków o kwotę 433,33 zł. Na zadanie pn. „Olza – wykonanie przyłącza 

energetycznego do pompowni ścieków – budowa kanalizacji sanitarnej  na 

ul. Bogumińskiej”. 

- Pan Wójt Daniel Jakubczyk powiedział, że szczegółowych wyjaśnień na 

powyższe pytanie udzieli na sesji Rady Gminy. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Skarg za      5  przeciw .......... wstrzymał     1 

Komisja Rodziny za      7  przeciw……....  wstrzymał ……… 

Komisja rewizyjna za      5  przeciw .......... wstrzymał     1 

Komisja oświaty za      5  przeciw ………   wstrzymał ……... 

Komisja budżetu za      7  przeciw ………  wstrzymał ............ 



 

Ad 6 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Kierownikowi Referatu Podatków i Opłat Robertowy Kowalskiemu, który 

przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zwolnień w 

podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis dla 

przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje na terenie Gminy Gorzyce  

(zał,. nr 4) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do 

wydania opinii. 

Komisja Skarg za      6 przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja Rodziny za      7 przeciw……....  wstrzymał ……… 

Komisja rewizyjna za      6 przeciw .......... wstrzymał ……... 

Komisja oświaty za      5 przeciw ………   wstrzymał ……... 

Komisja budżetu za      7 przeciw ………  wstrzymał ........... 

 

Ad 7 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Kierownikowi Referatu Podatków i Opłat Robertowi Kowalskiemu, który 

przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

nr LX/543/23 Rady Gminy Gorzyce z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok oraz 

zasad poboru tego podatku od osób fizycznych (zał. nr 5)  

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do 

wydania opinii. 

Komisja Skarg za      5  przeciw .......... wstrzymał     1  

Komisja Rodziny za      7  przeciw……....  wstrzymał ……… 

Komisja rewizyjna za      5  przeciw .......... wstrzymał     1 

Komisja oświaty za      5  przeciw ………   wstrzymał ……... 

Komisja budżetu za      7  przeciw ………  wstrzymał ........... 

 

Ad 8 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Kierownikowi Referatu Podatków i Opłat Robertowi Kowalskiemu, który 



przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie szczegółowych 

zasad i trybu umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie 

Gorzyce lub jej jednostkom organizacyjnym (zał. nr 6) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Piotr Zimny zapytał o możliwości odroczenia należności 

pieniężnych, o których mowa w uchwale – czy jest jakiś limit czasowy, na 

jaki można odroczyć spłatę zobowiązań? 

- Pan Robert Kowalski odpowiedział, że nie ma ograniczeń w tym zakresie. 

Wszystko zależy od wysokości zobowiązania i możliwości finansowych 

dłużnika. Każdy przypadek rozpatrywany jest indywidualnie – dodał.  

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Skarg za      5  przeciw .......... wstrzymał     1 

Komisja Rodziny za      7  przeciw……....  wstrzymał ……… 

Komisja rewizyjna za      5  przeciw .......... wstrzymał     1 

Komisja oświaty za      5  przeciw ………   wstrzymał ……... 

Komisja budżetu za      7  przeciw ………  wstrzymał ........... 

 

Ad 9 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Sekretarz Gminy Marii Władarz, która przedstawiła uzasadnienie do 

projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr IX/101/03 Rady Gminy 

Gorzyce z dnia 27 listopada 2003 r. w sprawie upoważnienia Wójta Gminy 

Gorzyce do ustalenia wysokości cen i opłat za usługi komunalne, 

świadczone na cmentarzu komunalnym w Rogowie (zał. nr 7) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do 

wydania opinii. 

Komisja Skarg za      6 przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja Rodziny za      7 przeciw……....  wstrzymał ……… 

Komisja rewizyjna za      6 przeciw .......... wstrzymał ……... 

Komisja oświaty za      5 przeciw ………   wstrzymał ……... 

Komisja budżetu za      7 przeciw ………  wstrzymał ........… 

 

 



Ad 10 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Sekretarz Gminy Marii Władarz, która przedstawiła uzasadnienie do 

projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XIII/85/07 Rady Gminy 

Gorzyce z dnia 22 listopada 2007 r. w sprawie upoważnienia Wójta Gminy 

Gorzyce do ustalenia cen i opłat za korzystanie z obiektu i urządzeń 

użyteczności publicznej krytej pływalni Gminnego Ośrodka Turystyki, 

Sportu i Rekreacji „NAUTICA” w Gorzycach. 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do 

wydania opinii. 

Komisja Skarg za      6 przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja Rodziny za      7 przeciw……....  wstrzymał ……… 

Komisja rewizyjna za      6 przeciw .......... wstrzymał ……... 

Komisja oświaty za      5 przeciw ………   wstrzymał ……... 

Komisja budżetu za      7 przeciw ………  wstrzymał ........… 

 

Ad 11 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Sekretarz Gminy Marii Władarz, która przedstawiła uzasadnienie do 

projektu uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Gorzyce do 

ustalenia wysokości en i opłat za usługi komunalne o charakterze 

użyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej Gminy Gorzyce (zał. nr 8) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do 

wydania opinii. 

Komisja Skarg za      6 przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja Rodziny za      7 przeciw……....  wstrzymał ……… 

Komisja rewizyjna za      6 przeciw .......... wstrzymał ……... 

Komisja oświaty za      5 przeciw ………   wstrzymał ……... 

Komisja budżetu za      7 przeciw ………  wstrzymał ........… 

 

Ad 12 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

zastępcy kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Gorzycach Joannie 



Łąckiej, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia programu osłonowego Gminy Gorzyce „Korpus Wsparcia 

Seniorów” na rok 2024 (zał. nr 9) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Piotr Zimny zapytał czy opaski z których seniorzy korzystali 

dotychczas, będą nadal w użytku. 

- Pani Joanna  Łącka odpowiedziała, że opaski były finansowane w ramach 

programu przyjętego w 2022 roku. W roku 2023 opaski nadal były przez 

seniorów używane ale w związku z tym, że gmina nie uczestniczyła w 

programie, osoby chętne do korzystania z opasek musiały we własnym 

zakresie opłacić abonament za ich użytkowanie. W bieżącym roku gmina 

znów przystępuje do programu, zatem opaski będą nadal wykorzystywane 

i finansowane w ramach tego programu.  

- radny Krzysztof Małek stwierdził, że statystyki wskazuję, iż liczba 

seniorów rośnie. Czy 25 opasek to nie za mało – zapytał radny. 

- Pani Joanna Łącka odpowiedziała, że z opasek powinny korzystać przede 

wszystkim osoby samotne, które nie wychodzą z domu. Mając taką 

opaskę, osoba ta może, w razie sytuacji kryzysowej, liczyć na pomoc i na 

szybką reakcję. Będziemy promować opaski i jeśli wzrośnie 

zapotrzebowanie, to na pewno się nad tym pochylimy – dodała.  

Komisja Skarg za      6 przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja Rodziny za      7 przeciw……....  wstrzymał ……… 

Komisja rewizyjna za      6 przeciw .......... wstrzymał ……... 

Komisja oświaty za      5 przeciw ………   wstrzymał ……... 

Komisja budżetu za      7 przeciw ………  wstrzymał ........... 

 

Ad 13 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Wawrzyczny przedstawił Petycję, która 

wpłynęła do biura rady w dniu 29.12.2024 r. dotyczącą utworzenia 

młodzieżowej rady gminy. 

Następnie Przewodniczący Rady Piotr Wawrzyczny przekazał głos 

Przewodniczącemu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Michałowi 



Menżykowi, który przedstawił opinię komisji wypracowaną na posiedzeniu 

komisji w dniu 19.02.2024 r.  

W otwartej  dyskusji głos zabrali: 

- radny Stanisław Zbroja powiedział, że wprawdzie do tej pory nie było 

żadnej inicjatywy ze strony zainteresowanych środowisk młodzieżowych w 

sprawie utworzenia młodzieżowej rady gminy, jednak radny uważa, że 

należałoby jakoś ten temat promować, Wójt powinien podjąć własną 

inicjatywę w tym kierunku, by zachęcić młodzież do zainteresowania się 

tym tematem. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Skarg  za      6 przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja Rodziny  za      7 przeciw……....  wstrzymał ……… 

Komisja rewizyjna  za      6 przeciw .......... wstrzymał ……... 

Komisja oświaty  za      5 przeciw ………   wstrzymał ……... 

Komisja budżetu  za      7 przeciw ………  wstrzymał ........... 

 

Ad 14 

Wnioski i zapytania. 

W tym punkcie nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad 15 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Stanisław Zbroja zamknął obrady wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Gminy Gorzyce w dniu 22.02.2024 r. o godz. 16.45. 

 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  

 

Stanisław Zbroja 

 

 

Protokołowała 

Monika Radzik 


